「2025 聯合國世界環境日 香港行動 暨 碳中和學校計劃嘉許典禮」2025-06-05 UNESCO(HK) Facebook Page

https://www.facebook.com/UNESCOHongKongAssociation

♠ 「2025 聯合國世界環境日 香港行動 暨 碳中和學校計劃嘉許典禮」 香港碳中和示範校凝聚力量 響應國際氣候行動

"The United Nations World Environment Day 2025 - Hong Kong Action cum Net Zero School Project Certification Ceremony" Hong Kong's Net Zero Demonstration Schools Unite to Act for Global Climate Actions

●為響應聯合國世界環境日國際氣候行動及《香港氣候行動藍圖 2050》的願景·香港聯合國教科文組織協會(協會·UHKA)與香港可持續發展教育學院(學院·HiESD)於 2025 年 6 月 5 日攜手舉辦「2025世界環境日 香港行動 暨 碳中和學校計劃嘉許典禮」。

In response to the United Nations World Environment Day's international climate action and the vision of Hong Kong's "Climate Action Plan 2050", the UNESCO Hong Kong Association (UHKA) and the Hong Kong Institute of Education for Sustainable Development (HiESD) hosted the "The United Nations World Environment Day 2025 - Hong Kong Action cum Net Zero School Project Certification Ceremony" on June 5, 2025.

●「2024-25 學年碳中和學校計劃」從教育及培訓出發,指導各校同學及教師親力親為攜手努力,將可持續發展理念融入課程與校園管理,從碳報表的建立到碳審計,再延伸至項目製 STEAM 研學,打造香港碳中和學校典範。計劃繼 2022-23 學年協會獲可持續發展基金資助啟動「邁向碳中和學校嘉許計劃」收到的熱烈反響,再獲 12 間香港中小學積極參與,協助學校完成碳賬簿,通過查證,並獲得屬於學校的碳審計報告及減碳建議。

The "2024-25 Net Zero Schools Project" focuses on education and training, guiding students and teachers to take hands-on action in integrating sustainability into curricula and campus management—from completing carbon emissions report to carbon audits, and extending to project-based STEAM educational activities, thereby establishing net zero demonstration schools in Hong Kong.

Building on the positive response to the "UNESCO Hong Kong Association Towards Net-Zero School" Project launched in the 2022-23 academic year with funding from the Sustainable Development Fund, the current phase has engaged 12 primary and secondary schools. These schools completed their carbon emissions report, underwent verification, and received carbon audit reports with actionable emission reduction recommendations tailored to school conditions.

▼本次活動列為聯合國環境規劃署(UNEP)官方全球「世界環境日」行動·亦是慶祝聯合國成立 80 週年及學院與協會推動可持續發展教育邁向 25 週年的系列活動之一·彰顯香港在推動全球氣候行動及碳中和教育與實踐方面的國際參與。

This event is recognised officially as an action for the United Nations World Environment Day by the United Nations Environment Programme (UNEP) and is part of the celebrations for the UN's 80th anniversary and the 25th anniversary of HiESD, and UHKA's efforts in advancing education for sustainable development. It highlights Hong Kong's global engagement in climate action and net-zero education.

主禮活動由 - 香港可持續發展教育學院院長 及 香港聯合國教科文組織協會會長張沁教授、香港特別行政區政府行政會議成員 及 碳中和可持續發展委員會主席林正財議員, SBS, JP、香港立法會議員及 香港教育工作者聯會副會長鄧飛議員, MH 及 香港特別行政區政府環境運動委員會主席郭美珩女士 的支持,以及可持續發展解決方案網絡(香港)(SDSN(HK))代表亦到場支持。

The ceremony was officiated by Professor Karen Cheung, President of UHKA and director of HiESD; Dr. the Hon. LAM Ching-choi, SBS, JP, a member of the HKSAR Executive Council and the Chairman of the Council for Carbon Neutrality and Sustainable Development; The Hon. TANG Fei, MH, a Member of the Legislative Council of Hong Kong, and the Vice President of the Hong Kong Federation of Education Workers; Ms. KWOK May-han, Grace, Chairman of the Environmental Campaign Committee. Representatives from the Sustainable Development Solutions Network (Hong Kong) (SDSN Hong Kong) also attended in support.

張沁教授在歡迎辭中提及 · 2024 年聯合國教科文組織 (UNESCO)發佈的《教育與氣候變化:學習如何為人類與地球採取行動》報告中再次強調氣候變化與教育密切關聯。在最新發佈的「綠色學校質量標準」中四大核心 · 包括學校治理、課程融合、社區參與、創新實踐 · 採取全校參與的方法 · 逐步優化和轉型 · 這是「碳中和學校計劃」的核心目標。希望學校從科學數據提升到課程以及學校管理的層面 · 將可持續發展理念融入課程 · 更透過 STEAM 研學、校園管理優化等實踐 · 持續開展碳審計 · 逐年優化 · 成為香港碳中和教育的先鋒典範。

Professor Karen Cheung mentioned in her welcome speech, in the 2024 UNESCO report "Education and Climate Change: Learning to Act for People and Planet", it was once again emphasized that climate change is closely linked to education. UNESCO has been continuously refining and enhancing relevant references and guidelines. The latest version of the Green School Quality Standards highlights four core areas: school governance, curriculum integration, community engagement, and facilities and operations, adopting a whole-school approach to gradual optimization and transformation. The project encourages schools to move beyond scientific data and embed sustainability principles into both curricula and school management. Through initiatives like STEAM research projects and campus management optimization, schools can conduct ongoing carbon audits, make continuous improvements, and serve as pioneering models for net zero education in Hong Kong.

林正財在主禮嘉賓致辭中讚賞參與「碳中和學校」計劃的學校是氣候行動的示範及先鋒,鼓勵更多學校加入「碳中和學校」計劃,並期望學生將環保減碳從校園帶入家庭及生活,做到代代相傳。

In his officiating speech, Dr. the Hon. LAM Ching-choi praised the schools participating in the "Net Zero School Project" for their leadership in climate action. He encouraged more schools to join the initiative and hoped students would carry eco-friendly and carbon-reduction practices from campus into their homes and daily lives, passing them through generations.

郭美珩女士在致辭中讚賞「碳中和學校」計劃幫助中小學由上至下,全校開展培訓,了解最新環保政策、ESG、碳審計等知識,並在減碳過程中得到專家指導。

In her address, Ms. KWOK May-han commended the "Net Zero School Project" for helping primary and secondary schools implement top-down, school-wide training on the latest environmental policies, ESG (Environmental, Social, and Governance) principles, and carbon auditing. She highlighted that the project allowed schools to expert guidance throughout their carbon reduction journey.

活動匯聚學校校長、教師、同學從不同角度分享參與「碳中和學校計劃」的心得。校長論壇由「2022-23 學年碳中和學校計劃」參與校中華基金中學何廸信校長主持·並邀請到 2024-25 學年本屆參與學校 英華書院陳狄安校長、沙田循道衛理中學張翠儀校長、基督教香港信義會宏信書院林克忠校長、東華三院郭一章中學文可為校長以及兩屆持續參與的聖保羅書院源迪恩校長分享碳中和計劃對學校長遠 規劃、推動 ESG 的意義,讚許計劃協助學校有機結合「硬件」設施及「軟件」教學·並期待未來持續 推進校園碳中和行動。

The event gathered principals, teachers, and students shared their experiences of participating in the "Net Zero School Project" from different perspectives. The Principal Forum was moderated by Mr Ho Tik Shun (Principal, The Chinese Foundation Secondary School, participant of the 2022-23 Towards Net Zero School Project), featured discussions with Principals of schools participating in the 2024-25 Net Zero School Project, including Mr. Dion Chen, M.H. (Ying Wa College), Principal Ms. Cheung Chui Yee (Sha Tin Methodist College), Principal Dr. Patrick Lam (ELCHK Lutheran Academy), Principal Mr. Man Ho-wai (Tung Wah Group of Hospitals Kwok Yat Wai College), and Principal Mr. Yuen Dick Yan, Dennis (St. Paul's College, participant of both project terms). They explored the project's impact on long-term school planning, ESG advancement, and integration net zero "hardware" (facilities) and "software" (teaching and curriculum), pledging to deepen campus net zero efforts.

活動亦邀請馬鞍山聖若瑟中學「碳中和學校計劃」核心團隊的負責老師—袁淑筠副校長以及蔡小薇老師分享計劃如何協助學校將碳中和與可持續發展理念融入日常教學。袁副校表示項目加強了教師團隊跨學科協作,提升教師及學生對碳中和的認識以及應用能力,亦培養學生對地球環境及社會負責任的實責價值觀。

Vice Principal, Ms. Yuen Suk-kwan, and Ms. Choi Siu-mei from Ma On Shan St. Joseph's Secondary School they showcased how the project helps the teachers to embedded net zero into daily teaching. Ms. Yuen noted enhanced cross-disciplinary collaboration among staff, elevated student/teacher literacy in carbon neutrality, and fostered values of environmental responsibility.

本次活動加入了學院的「UNSDGs 邁向淨零低碳活動嘉許計劃」的卓越計劃,由認證可持續發展規劃師(CSDP)、香港教育局前高級課程發展主任方偉雄博士負責統籌活動碳計算及報告,包括量化空調、影音設備的耗能、參與者收集出行交通等方面的碳排放,在活動通知中鼓勵參與者自備水樽、使用現場設置的分類回收設施等,並將通過《聯合國氣候框架公約》UNFCCC 的等量碳權作為是次活動碳排放的餘量抵銷,期望參與者能身體力行,沉浸活動,呼籲世界環境日踐行香港低碳行動。

The event has joined the HiESD's "UNSDGs Towards Net-Zero Event Recognition" Scheme, overseen by Dr. Raymond Fong, Certified Sustainable Development Planner, CSDP and the Former Senior Curriculum Development Officer of the Education Bureau of the Government of HKSAR. Carbon footprints from lighting, HVAC, AV systems, and attendee transportation were quantified. Participants were encouraged to bring reusable bottles and use on-site recycling bins, embodying World Environment Day's values through the action.

「2025-26 學年碳中和學校計劃」現已開始接受學校報名,亦歡迎歷屆計劃參與校繼續進行碳審計,逐年對比、優化,將校園減碳行動數據分析恆常化,在校啟動更多跨學科項目製學習活動。詳情請參考: https://unesco.hk/.../towards-net-zero-school-project.../

The "2025-26 Net Zero School Project" is now opening for applications. Past participants were encouraged to continue joining the annual carbon audits for incremental improvements and data-driven campus decarbonisation, alongside cross-disciplinary project-based learning.

More Details: https://unesco.hk/.../towards-net-zero-school-project.../

2024 - 25 學年碳中和學校計劃 參與學校名單:

- 英華書院
- 東華三院郭一葦中學
- 聖保羅書院
- 九龍靈光小學
- 沙田循道衛理中學
- 嘉諾撒聖方濟各書院
- 青年會書院
- 賽馬會萬鈞毅智書院
- 基督教香港信義會宏信書院(小學部)
- 基督教香港信義會宏信書院(中學部)
- 馬鞍山聖若瑟中學
- 伊利沙伯中學舊生會中學

Participating Schools of the 2024 – 25 Net Zero School Project

- Ying Wa College
- Tung Wah Group of Hospitals Kwok Yat Wai College
- St. Paul's College
- Emmanuel Primary School Kowloon
- Sha Tin Methodist College
- St. Francis' Canossian College
- Chinese YMCA College
- Jockey Club Man Kwan Eduyoung College
- ELCHK Lutheran Academy (Primary)
- ELCHK Lutheran Academy (Secondary)
- Ma On Shan St. Joseph's Secondary School
- Queen Elizabeth School Old Students' Association Secondary School

查詢:https://unesco.hk/.../towards-net-zero-school-project.../

電話: 852 2312 7696 電郵: esd@unesco.hk

Enquiries: https://unesco.hk/.../towards-net-zero-school-project.../

Tel: +852 2312 7696 Email: esd@unesco.hk

#世界環境日 #UNEP #香港聯合國教科文組織協會 #碳中和學校 #邁向碳中和 #2050 香港碳中和 #netzero #worldenvironmentday #unescohka #netzeroschool

















「2025 聯合國世界環境日 - 香港行動」聯合國環境規劃署認可活動 主禮儀式 Officiating Ceremony of "The United Nations World Environment Day 2025 - Hong Kong Action" Event Recognised by the United Nations Environment Programme (UNEP)

張沁教授 (左二)

林正財議員, SBS, JP ! (右二)

御飛議員, MH (左一)

郭美珩女士 (右一)

香港可持續發展教育學院院長及 香港聯合國教科文組織協會會長

香港特別行政區政府行政會議成員 及 碳中和可持續發展委員會主席

香港立法會議員 及 香港教育工作者聯會副會長

香港特別行政區政府 環境運動委員會主席

Professor Karen Cheung 12" from Left)

Dr the Hon. LAM Ching-choi, . A member of the HKSAR Executive Council and the SBS, 3P (2" from Right)

The Hon. TANG Fei, MH IT' from Left1

Ms KWOK May-han, Grace []* from Right]

President of UNESCO Hong Kong Association and

A Member of the Legislative Council of Hong Kong and

Director of Hong Kong Institute of Education for Sustainable Development

Chairman of the Council for Carbon Neutrality and Sustainable Development

Vice President of the Hong Kong Federation of Education Workers

Chairman of the Environmental Campaign Committee











































UN& 80

UNESCO

2024 - 25 學年碳中和學校計劃嘉許典禮

2024 - 25 Net Zero School Project Certification Ceremony

2024 - 25 學年碳中和學校計劃 參與學校名單 Participating Schools of the 2024 – 25 Net Zero School Project

英華書院 東華三院郭一番中學 聖保羅書院 九龍雪光小學 沙田県道衛理中學

Ying Wa College Tung Wish Group of Hospitals Kwok Yat Wai College St. Paul's College Emmanuel Primary School - Kowloon Sha Tin Methodist College 高諾撒聖方濟各書院 St. Francis' Canossian College

青年會書院 賽馬會萬約報智書院 基督教香港信義會宏信書院(小學部) 基督教香港信義會宏信書院(中學部) ELDYK Lutheran Academy (Secondary) 馬鞍山聖若慧中學

伊利沙伯中學舊生會中學

Chinese YMCA College Jackey Club Man Kwan Eduyoung College ELCHK Lutheran Academy (Primary) Ma On Shan St. Joseph's Secondary School

Queen Elizabeth School Old Students' Association Secondary School

















主禮嘉賓致辭

Officiating Remarks

香港特別行政區政府行政會議成員 及 碳中和可持續發展委員會主席 林正財議員, SBS, JP Dr. the Hon. LAM Ching-choi, SBS, JP, a member of the HKSAR Executive Council and the Chairman of the Council for Carbon Neutrality and Sustainable Development



















主辦機構歡迎辭

Welcoming Remark by the Organiser

香港可持續發展教育學院院長、香港聯合國教科文組織協會會長張沁教授 Professor Karen Cheung, President of UNESCO Hong Kong Association and director of the Hong Kong Institute of Education for Sustainable Development





















主禮嘉賓致辭 Officiating Remarks

香港特別行政區政府環境運動委員會主席 郭美珩女士 Ms. KWOK May-han, Grace, Chairman of the Environmental Campaign Committee





















碳中和示範學校 校長論壇

Net Zero Demonstration School - Principals Forum

主持人;「2022-23學年碳中和學校計劃」參與校 - 中華基金中學 何總信校長 論增嘉實;「2024-25學年碳中和學校計劃」參與學校 - 英華書院 陳狄安校長、沙田循道衛理中學 張翠儀校長、基督教香港信義會宏信書院 林克忠校 長、東華三院第一華中學 文可為校長以及兩屆持續參與的聖保羅書院 源途恩校長

Moderator: Mr Ho Tik Shun (Principal, The Chinese Foundation Secondary School, participant of the 2022-23 Towards Net Zero School Project)

Forum Speakers: Principals of schools participating in the 2024-25 Net Zero School Project - Mr. Dion Chen, M.H. (Ying Wa College),

Principal Ms. Cheung Chui Yee (Sha Tin Methodist College), Principal Dr. Patrick Lam (ELCHK Lutheran Academy),

Principal Mr. Man Ho-wai (Tung Wah Group of Hospitals Kwok Yat Wai College), and

Principal Mr. Yuen Dick Yan, Dennis (St. Paul's College, participant of both project terms)

















2025 世界環境日 香港行動 暨 碳中和學校計劃嘉許典禮 THE UNITED NATIONS WORLD ENVIRONMENT DAY

HONG KONG ACTION CUM NET ZERO SCHOOL PROJECT CERTIFICATION CEREMONY



參與者出行交通碳足跡問卷 Attendee transportation carbon footprint questionnaire



海報展示世界環境日資訊及減少塑膠污染的行動建議 Posters of World Environment Day and Action Recommendations on Reducing Plastic Pollution



全場嘉賓、師生共同實踐低碳行動 All guests, teachers and students take lowcarbon actions together



活動現場設置分類回收設施 Recycling Bin at the Event Site

活動加入香港可持續發展教育學院「UNSDGs邁向淨零低碳活動嘉許計劃」 Hong Kong Institute of Education for Sustainable Development's "UNSDGs Towards Net-Zero Event Recognition" Scheme

















2025 世界環境日 香港行動 暨 碳中和學校計劃嘉許典禮 THE UNITED NATIONS WORLD ENVIRONMENT DAY

HONG KONG ACTION CUM NET ZERO SCHOOL PROJECT CERTIFICATION CEREMONY



嘉賓合照 Group Photo of Guests

左起: 基督教香港信義會宏信書院 林克忠校長、沙田閩道衛理中學 張翠僑校長、英華書院校長、香港直接資助計劃學校議會主席 陳狄安校長、香港立法會議員、香港教育工作者聯會副會長 都飛越舞。MH、香港可持續發展教育學院院長、香港聯合國教科文組織協會會長 張光教授、香港特別行政區政府行政會議成員 及 碳中和可持續發展委員會主席 林正財議員、SBS、JP、香港特別行政區政府環境運動委員會主席 郭美珩女士、可持續發展解決方案網絡(香港)網路經理 豫僧動博士、中華基金中學 何適信校長、東華三院郭一華中學 文可為校長、聖保羅書院 源迪恩校長、前香港教育周高級課程發展主任、香港可持續發展教育學院區級漢師方傳雄博士

From left: Principal Dr Patrick Lam – ELCHK Lutheran Academy, Principal Ms Cheung Chui Yee – Sha Tin Methodist College, Principal Mr Dion Chen, M.H. – Ying Wa College (Chairman of Hong Kong Direct Subsidy Scheme Schools Council), The Hon. TANG Fei, MH, A Member of the Legislative Council of Hong Kong Association and Vice President of the Hong Kong Federation of Education Workers; Professor Karen Cheung, President of UNESCO Hong Kong Association and director of the Hong Kong Institute of Education for Sustainable Development; Dr the Hon. LAM Ching-choi, SBS, JP, a member of the HKSAR Executive Council and the Chairman of the Council for Carbon Neutrality and Sustainable Development; Ms KWOK May-han, Grace, Chairman of the Environmental Campaign Committee, Dr Ada Chan, SDSN Hong Kong Network Manager; Principal Mr Ho Tik Shun – The Chinese Foundation Secondary School: Principal Mr Man Ho-wai – Tung Wah Group of Hospitals Kwok Yat Wai College. Principal Mr Yuen Dick Yan, Dennis – St Paul's College, and Dr Raymond Fong – Former Senior Curriculum Development Officer of the Education Bureau of HKSAR and Senior Lecturer of HiSSD.





















2025 世界環境日 香港行動 暨 碳中和學校計劃嘉許典禮 THE UNITED NATIONS WORLD ENVIRONMENT DAY

HONG KONG ACTION CUM NET ZERO SCHOOL PROJECT CERTIFICATION CEREMONY



碳中和示範學校 教師分享

Net Zero Demonstration School - Teachers Sharing

馬鞍山聖若瑟中學「碳中和學校計劃」核心團隊的負責老師 — 袁淑筠副校長 及 蔡小薇老師 Ma On Shan St. Joseph's Secondary School - Vice Principal, Ms. Yuen Suk-kwan and Ms. Choi Siu-mei from



2025 - 26 學年 碳中和學校計劃



形式探教育科学及文生教育 · The Money College



HIESD)
Henry Kong Institute of Education for Sustainable Design

碳中和學校計劃 NET ZERO SCHOOL

碳排放報告賦能科學減碳 師生攜手打造碳中和示範學校



9月20日報名截止 歡迎中小學參與

> 查詢 esd@unesco.hk 852 2312 7696









學生培訓及參與:

- 計算碳排放
- 低碳生活
- · ESG

教師及管理層培訓:

- 低碳校園管理
- 碳中和融入課堂
- · 結合STEAM教學

專業碳審計團隊:

- 訪校指導識別排放源
- 線上進行專業核查
- 提供專屬於學校的 碳排放報告及建議

授牌嘉許:

- 響應國際及地區行動
- 學校品牌與社會形象
- 校園管理與運營優化